
wiadomości

Lądowisko na dachu szpitala - sporo
zastrzeżeń i wątpliwości
Data publikacji: 9.01.2018 19:00

Do końca 2017 roku na dachu Szpitala Śląskiego w Cieszynie miało powstać lądowisko dla
helikopterów sanitarnych. Cieszyński szpital otrzymał na ten cel dofinansowanie z
Ministerstwa Zdrowia. Zadania nie udało się zrealizować, pojawiły się również problemy z
lokalizacją. Czy inwestycja jest zagrożona?

Nowoczesne lądowisko dla śmigłowców ratunkowych miało zostać wybudowane na dachu Pawilonu Łóżkowego
cieszyńskiego szpitala do końca 2017 roku. Szpital Śląski uzyskał m.in. na ten cel dofinansowanie z Ministerstwa
Zdrowia. Mamy już 2018 rok, a lądowiska póki co nie ma. Tematem zainteresował się, na ostatniej sesji Rady
Powiatu Cieszyńskiego, Wojciech Brachaczek. W budżecie powiatu zaplanowano bowiem na ten cel 1,5 mln zł.
Samorządowiec pytał więc o realne terminy realizacji budowy lądowiska oraz czy inwestycja nie jest, aby zagrożona
ze względu na przesunięcia czasowe?

Jak wynika z umowy zawartej w listopadzie 2016 roku z Ministerstwem Zdrowia budowa lądowiska wyniesionego,
czyli na dachu szpitala, powinna wynieść blisko 4 mln zł (wydatki kwalifikowalne) z czego 85% to dofinansowanie ze
środków POIŚ, 10% wkładu Starostwa Powiatowego w Cieszynie oraz 5% wkładu własnego ZZOZ w Cieszynie. Jak
zaznaczył Starosta Janusz Król 1,5 mln zł, które pojawiło się w budżecie na 2018 rok, to kwota szacunkowa. Na dzień
dzisiejszy nie wiadomo bowiem jakie będą dokładne koszty realizacji tego zadania. 

Pomimo ogłoszonych wcześniej przetargów nie udało nam się ostatecznie wyłonić oferenta, który mógłby
zrealizować, przy budżecie który mamy przyznany na ten cel, budowę lądowiska wyniesionego – przyznaje
w rozmowie z naszą redakcją Dyrektor Szpitala Śląskiego w Cieszynie Czesław Płygawko.

Budowa lądowiska na dachu szpitala jest po prostu zbyt kosztowna w związku z tym podjęto próby znalezienia
innej lokalizacji. Pojawiła się propozycja by lądowisko wybudować obok szpitala na parkingu, bądź na działce którą
dysponuje Starostwo Powiatowe, a która znajduje się na tzw. Banotówce. Ostateczne decyzje jeszcze nie
zapadły – podkreślał na sesji Janusz Król – po czym dodał. Dzięki temu, że zmienił się zapis w ustawie co do
wymogu budowy lądowisk do końca 2017 roku, nie ma zagrożenia, że SOR straci dofinansowanie. Mamy
zgodę instytucji finansującej na przesunięcie terminu zakończenia tego zadania do połowy 2019 roku. 

Jak podkreśla Dyrektor Szpitala to realny termin - pozwoli ostatecznie sfinalizować wybór wykonawcy
zarówno, co do technologii wykonania, czy to lądowiska na dachu, czy też innym miejscu. Budowa
lądowiska na dachu wiąże się również z innym utrudnieniem. W przypadku wykonywania tych prac, równolegle
muszą być przeprowadzone wszystkie prace dostosowawcze w pawilonie łóżkowym, a wynikające z
nakazu Państwowej Straży Pożarnej. Te prace już trwają, otrzymaliśmy tutaj pełne wsparcie z powiatu
cieszyńskiego. W tej chwili, jeżeli chodzi o zabezpieczenia ppoż, już jesteśmy w trakcie tych prac – dodał
Płygawko.
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